
 Protokół Nr XV/15 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 
z dnia 30 października 2015 roku 

 
 
 

Otwarcie obrad  - godz. 1535 

Zamknięcie obrad  - godz. 1922 

 

Ad. 1 
 
Obrady XV sesji Rady Miejskiej w Radkowie otworzył Przewodniczący RM witając radnych i 
przybyłych gości. 
 

Ad. 2 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, gości 
zaproszonych oraz lista pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki do 
protokołu). 
  
Ad. 3 
 
Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Pawła Wielgusa. 
 

Ad. 4 
 
Przewodniczący RM - zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej z 
dnia 30 września 2015 roku. 
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
 
Głosowało15 radnych:   za - 15    przeciw -  0    wstrzymało się - 0. 

 

Ad. 5 

Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje do dostarczonego radnym porządku 
obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - wniósł o wprowadzenie do proponowanego porządku obrad następujące zmiany:  

 w DRUKU Nr 3 wprowadzić nową nazwę uchwały tj.: w sprawie zatwierdzenia taryf za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta i 
Gminy Radków 

 w pkt. 10 wprowadzić DRUK Nr 4 tj.: projekt uchwały w sprawie ustalenia dopłaty do 
ceny odprowadzanych ścieków.  

Burmistrz wyjaśnił, że po negocjacjach z Prezesem RUK postanowiono zmodyfikować 
pierwotną wersję uchwały. Burmistrz uważa, że w najbliższym czasie nie opanuje się 
wzrostu cen w gospodarce i dlatego należy szukać kosztów gdyż nastąpi spadek w podatku 
rolnym oraz w przyszłości zostanie zastosowana niższa stawka za odbiór śmieci. Burmistrz 
zaproponował aby stawki cen wody a także opłaty za gotowość urządzeń wodociągowych i 
kanalizacyjnych zostały na poziomie określone w uchwale. Burmistrz wyjaśnił, że rosnąca 



stawka za odbiór i zrzucanie ścieków do oczyszczalni jest niezależna od Gminy, bo przed 
laty Gmina popełniła błąd budując wspólną oczyszczalnię z Gminą Nowa Ruda, która 
kalkuluje swoje koszty dlatego cała sieć kanalizacyjna generuje ogromne koszty. Po 
rozmowie ze Skarbnikiem Gminy Burmistrz zaproponował aby w następnym okresie 
rozliczeniowym uznać stawkę, która wynika z kalkulacji kosztów. Jest rzetelnie sporządzona i 
należy zastosować dopłatę  do cen odprowadzanych ścieków aby nie obciążać mieszkańców 
dodatkowymi kosztami. Różnica wynikająca z nowych taryf będzie pokrywana z budżetu 
gminy kwotą około 158.000,00 zł.   
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad z uwzględnieniem propozycji 
zgłoszonej przez Burmistrza. 
 
Głosowało 15 radnych:  za - 15     przeciw -  0    wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 6 
 
Burmistrz - wręczył powołanie i kwiaty Pani Agnieszce Słabickiej, której powierzył  
stanowisko Dyrektora Gminnego Przedszkola Publicznego w Radkowie na okres pięciu lat 
oraz  przedstawił nowego pracownika Urzędu Miasta i Gminy radcę prawnego Panią 
Agnieszkę Lis.  
 
Agnieszka Lis - radca prawny - przedstawiła się. 
 
Burmistrz złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres od 30 
września 2015 roku do 29 października 2015 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do 
protokołu).  
 
Przewodniczący RM zapytał czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań. 
  
Ad. 7 

 
Przewodniczący RM - poprosił pracownika Urzędu Miasta i Gminy ds. Gospodarki 
Komunalnej i Utrzymania Dróg o złożenie informacji dotyczącej przygotowania gminy do 
sezonu zimowego na terenie Miasta i Gminy Radków. 
 
Radosław Gorczycki - złożył informację dotyczącą przygotowania gminy do sezonu 
zimowego na terenie Miasta i Gminy Radków (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
J. Gorczycki - poprosił o udostępnienie numeru telefonu sołtysa Tłumaczowa firmie, która 
wygra przetarg na odśnieżanie dróg. Poinformował, że w ubiegłym roku firma odśnieżająca 
drogi w Tłumaczowie nie odśnieżyła jednej drogi i dlatego prosi o kontakt aby na bieżąco 
reagować w sprawie odśnieżania.  

 
R. Gorczycki - wyjaśnił, że raz było takie zdarzenie gdyż firma nie znała miejscowości i 
wysłała dwa osobne sprzęty dla przyśpieszenia prac. Obecna firma odśnieżająca drogi zna 
teren i taki incydent się nie powtórzy. Nie widzi problemu przekazania firmie numer telefonu 
sołtysa Tłumaczowa.   
 
S. Hajłasz - poprosił o mieszanie piasku z solą, aby piasek był sypki. 
 
R. Gorczycki - wyjaśnił, że piasek jest mieszany z solą. 
 
Ad. 8 
 



Przewodniczący RM - poprosił dyrektora GCKSiT w Radkowie o złożenie sprawozdania. 
 
Marek Kusiakiewicz - dyrektor GCKSiT w Radkowie - złożył sprawozdanie z działalności 
Gminnego Centrum Kultury, Sportu i Turystyki za sezon 2015 r. oraz przedstawił prezentację 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). Dyrektor poinformował o przyjmowaniu 
nowych dzieci i tworzeniu nowych sekcji, co wiąże się z większymi kosztami, dyrektor 
poprosił o zwiększenie dotacji na działalność kulturalną GCKSiT z budżetu Gminy na 2016r. 
 
S. Hajłasz - zapytał jaki był powód, że z 27 wytypowanych dzieci na wyjazdu do Czarnej 
Dąbrówki wyjechało tylko 17 dzieci.  
 
M. Kusiakiewicz - wyjaśnił, że dzieci zrezygnowały z wyjazdu wymyślając błahe powody. 
 
S. Hajłasz - zapytał kto typował dzieci na wyjazd. 
 
M. Kusiakiewicz - wyjaśnił, że dzieci systematycznie uczestniczące na zajęcia były typowane 
przez dyrektora i instruktorów GCKSiT. 
 
J. Gorczycki - zapytał, czy świetlice środowiskowe były informowane o wolnych miejscach na 
wyjazd. 
 
M. Kusiakiewicz - wyjaśnił, że ciężko znaleźć w świetlicy środowiskowej chętne dzieci na 
wyjazd. 
 
J. Gorczycki - uważa, że jak był problem to należało powiadomić instruktorów prowadzących 
świetlice.  
 
M. Kusiakiewicz - wyjaśnił, że ciężko na parę dni przed wyjazdem mimo darmowego wyjazdu 
znaleźć chętnych. Uważa, że w przyszłości należy wprowadzić cząstkową opłatę za wyjazd, 
aby taki incydent się nie powtórzył. 
 
O godz.1718 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
O godz. 1730Przewodniczący RM wznowił obrady.   
 
Ad. 9 
 
Przewodniczący RM udzielił głosu poszczególnym dyrektorom placówek oświatowych z 
terenu Gminy Radków. 
 
M. Ciechanowicz - Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Wambierzycach 
przedstawiła informację na temat funkcjonowania zespołu w roku szkolnym 2014-2015 
(informacja stanowi załącznik do protokołu).  
 
M. Kaleta Białas - Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Ścinawce Dolnej 
przedstawiła informację na temat funkcjonowania zespołu w roku szkolnym 2014-2015 
(informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - poprosił Przewodniczącego RM aby dyrektorzy szkół składali sprawozdanie ze 
swojej działalności. 
 
D. Florczak - p. o. Dyrektor Zespołu Szkół w Radkowie przedstawiła informację na temat 
funkcjonowania zespołu w roku szkolnym 2014-2015 (informacja stanowi załącznik do 
protokołu). 
 



R. Borkowski - Dyrektor Zespołu Szkół z Oddziałami Integracyjnymi w Ścinawce Średniej 
przedstawił informację na temat funkcjonowania zespołu w roku szkolnym 2014-2015 
(informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
A. Słabicka - Dyrektor Gminnego Przedszkola Publicznego w Radkowie przedstawiła 
informację na temat funkcjonowania przedszkola w roku szkolnym 2014-2015 (informacja 
stanowi załącznik do protokołu).  
 
B. Sobczyńska - odniosła się do przedstawionej informacji w sprawie wskaźnika 
procentowego ilości dzieci objętych edukacją przedszkolną na terenie Gminy, który jest 
wysoki powyżej średniej wojewódzkiej. Radna zapytała, co dzieje się z resztą dzieci, czy są 
to dzieci które przebywają na terenie Gminy czy urodzone i zamieszkałe na terenie Gminy a 
przebywające poza jej granicami.    
 
A. Słabicka - wyjaśniła, że w większości przypadków w odniesieniu do dzieci pięcioletnich, 
które miały obowiązek rocznego przygotowania przedszkolnego taka informacja o dzieciach 
nierealizujących obowiązku przedszkolnego nie wpłynęła do dyrektorów szkół co oznacza, 
że dzieci te wyjechały poza teren Gminy Radków. Wynik byłby wyższy gdyby uwzględnić 
dzieci uczęszczające do oddziału przedszkolnego w Zespole Szkół w Ścinawce Średniej.  
 
D. Pawlicka - Dyrektor Radkowskiego Zespołu Żłobków przedstawiła informację na temat 
funkcjonowania żłobka w roku szkolnym 2014-2015 (informacja stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
 L. Jagódka - Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu - złożyła informację o stanie 
realizacji zadań oświatowych gminy Radków w roku szkolnym 2014/2015 (informacja 
stanowi załącznik do protokołu).  
 
B. Sobczyńska - uważa, że kwota 11 mln przeznaczona na budżet oświaty robi ogromne 
wrażenie. Zapytała, czy Pani Kierownik dysponuje danymi dotyczącymi wskaźnika dzieci, 
które objęte są obowiązkiem szkolnym na terenie gminy a realizują ten obowiązek poza 
terem gminy oraz czy jest prognoza, że w roku 2015 zmniejszyła się kwota wypłaconych 
dodatków uzupełniających. 
 
L. Jagódka - wyjaśniła, że dyrektorzy szkół są zorientowani ile mają dzieci uczących się w 
szkole a ile uczęszcza do innej placówki. Dodatki uzupełniające na bieżąco są kontrolowane 
jednak nauczyciele chorują, wyznaczane są zastępstwa. 
 
Burmistrz - poinformował, że na następną sesje zostaną przygotowane szczegółowe dane ile 
dzieci powinno uczęszczać do szkół na terenie gminy a ile chodzi do innych szkół oraz w 
zakresie dodatku uzupełniającego. Zapytał  o nazwisko osoby która wymyśliła współczynnik 
Stanin. 
 
L. Jagódka - wyjaśniła, że Stanin jest to jednostka miary, która jest wykorzystywana do 
porównania i komentowania wyników uczniów uzyskanych podczas egzaminów.  
 
 
Ad. 10 
 
DRUK NR 1 w sprawie zmian w budżecie gminy Radków na 2015 rok  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:      za -15     przeciw -0      wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 2 zmieniająca uchwałę Nr XXXIII/288/04 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 30 
grudnia 2004 roku w sprawie Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 
Radków na lata 2005 - 2015  
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisje RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały: 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Sypień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:    za - 15       przeciw -  0      wstrzymało się -  0. 
 
DRUK NR 3 w sprawie zatwierdzenia cen i stawek opłat za zbiorowe zaopatrzenie w 
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie Miasta i Gminy Radków 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie opinii Komisje RM 
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały: 
 
K. Sypień -  wniosła o nie branie pod uwagę głosowania w sprawie projektu uchwały, które 
odbyło się na Komisjach RM.  
 
S. Hajłasz - wyjaśnił, że opinia Komisji nie jest wiążąca. 
 
Burmistrz - okres planowania wzbudza emocje ale nic na świecie nie ma za darmo. 
Burmistrz zaproponował odstąpienie od ceny, która jest bardzo precyzyjna i jest wynikiem 
kalkulacji a Rada przyjęła je pod rozwagę. Sprawa dotyczy szerokiego frontu działań 
finansowych i montaży finansowych. Burmistrz wyjaśnił, że z powodu deflacji do budżetu 
Gminy wpłyną mniejsze dochody a zapotrzebowanie na środki jest duże.   
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:    za - 12       przeciw -  2      wstrzymało się -  1. 
 
DRUK NR 4 w sprawie ustalenia dopłaty do ceny odprowadzanych ścieków 



 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie nad przyjęciem 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:     za - 12     przeciw - 1        wstrzymało się - 2. 
 
Ad. 11 
Nie było. 

 
Ad. 12  
Nie było. 
 
Ad. 13 
 
Przewodniczący RM - odczytał pismo radnego P. Wielgusa z dnia 29.09.2015r. dotyczące 
naprawy drogi w Ścinawce Średniej przy ul. Kolejowej, które na sesji RM w dniu 30.09.2015r. 
zostało ponownie skierowany na Komisję RM w celu wypracowania stanowiska. 
Przewodniczący RM odczytał wniosek wypracowany na Komisjach RM z dnia 27.10.2015r. i  
poddał pod głosowanie wniosek o zobowiązanie Burmistrza Miasta i Gminy do przedłożenia 
Radzie Miejskiej kosztorysu remontu i kosztorysu odbudowy drogi w Ścinawce Średniej przy 
ul. Kolejowej. 
Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
Przewodniczący RM - odczytał pismo Dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej w Kłodzku w 
sprawie dofinansowania zakupu tomografu komputerowego. 
 
Burmistrz - zaproponował, aby dofinansowanie na zakup tomografu komputerowego dla ZOZ 
w Kłodzku było dofinansowane z budżetu gminy w roku 2016 do kwoty 20.000,00 zł. 
 
Przewodniczący RM - poddał pod głosowanie, czy Rada Miejska popiera propozycję 
Burmistrza, aby zabezpieczyć w budżecie Gminy Radków na rok 2016 kwotę 20.000,00 zł. 
na tomograf komputerowy dla ZOZ w Kłodzku: 
 
Głosowało 15 radnych:   za -  13  przeciw - 2    wstrzymało się - 0 - wniosek został przyjęty.    
 
Przewodniczący RM - poinformował, że w biurze Rady można zapoznać się z informacjami z 
analizy  oświadczeń majątkowych złożonych w 2015 roku (informacje stanowią załącznik do 
protokołu).  
 
A. Rakowska - podziękowała Burmistrzowi za realizację wniosku w sprawie przejazdu przez 
Nowy Świat. 
 
Burmistrz - poinformował, że jutro od godz. 800  do poniedziałku do godzin wieczornych na 
drodze przez Nowy Świat będzie obowiązywał ruch dwukierunkowy i poprosił o zachowanie 
ostrożności. 
 
M. Kusiakiewicz - poinformował, że w świetlicach został włączony nowy program turystyczny, 
który uczy dzieci poznawania swojego regionu. Zajęcia prowadzone były przez przewodnika 
sudeckiego i instruktorów. Dzieci prosiły o wręczenie wykonanego przez siebie skoroszytu 
Burmistrzowi. 
  
Burmistrz - podziękował dzieciom. 
 
Ad. 15 



 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął XV sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 
 
 
Protokołowała:        Przewodniczący RM  
            w Radkowie 
Lucyna Połowczuk         Stanisław Hajłasz   
  

 
 
 
 
 
 


